
Sto rokov zásahov, gólov,  
ale aj sĺz plných radosti.

Futbal v Devínskej nejde do dôchodku,  
dozrel a napol svaly, pretože budúcnosť  

je hladná po nových úspechoch.
na fotografii: Jozef Vlašič „Jóda“, brankár
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ČO JE NOVÉ V DEVÍNSKEJROZHOVORINFOSERVIS

 POZEMKY  
NA ROZVOJ

Devínska Nová Ves získala do  svojho 
výlučného vlastníctva nehnuteľnosti 
v  tesnej blízkosti železnice v  Devínskej 
Novej Vsi neďaleko Ulice Leopolda Jab-
lonku. Ide o  päť pozemkov s  výmerou 
8  824m2 zapísaných na  liste vlastníctva 
číslo 1225. 
„Pozemky sú ideálne na realizáciu rozvojo
vých projektov našej mestskej časti. Využi
jeme ich na verejné služby, na rozvoj športu 
a  telovýchovy, ale aj na  budovanie veľmi 
potrebných miest na  parkovanie,“ infor-
moval starosta Dárius Krajčír. Naša mest-
ská časť získala nehnuteľnosti za 1 588 320 
eur bez DPH. Zmluva bola uzatvorená 
na základe uznesenia vlády z 22. 3. 2023, 
keďže majiteľom pozemkov, ktoré železni-
ce spravovali, bol štát. Prevod vlastníctva 
uvedených nehnuteľností schválilo miest-
ne zastupiteľstvo 22. 6. 2022. Poslanec 
Miroslav Antal vtedy vyhlásil, že Devín-
ska Nová Ves nové priestory potrebuje. 
„Investícia do  nehnuteľností bude určite 
pre našu mestskú časť prospešná, lebo in
vestujeme do  niečoho, čo zhodnocujeme,“ 
zdôraznil. Devínska Nová Ves sa zmluv-
ne zaviazala, že nehnuteľnosti kupuje vo 
verejnom záujme na  vybudovanie static-
kej dopravy vrátane parkovacieho domu, 

Celomestská parkovacia politika dora-
zí do  Devínskej Novej Vsi v  horizonte ro-
kov 2026 – 2029. Vyplýva to z  predbežného 
pracovného harmonogramu vytvárania zón 
regulovaného parkovania, ktorý je súčasťou 
nového všeobecne záväzného nariadenia 
(VZN) hlavného mesta SR Bratislavy 
o dočasnom parkovaní motorových vozidiel. 
VZN odsúhlasilo mestské zastupiteľstvo 
na svojom zasadnutí 25. mája 2023. 

Život a skúsenosti priniesli potrebu novelizo-
vať VZN hlavného mesta SR Bratislavy z roku 
2019, ktorým sa parkovacia politika doteraz 
riadila. Skôr ako mesto nový dokument schvá-
lilo, vyhodnocovalo pripomienky, ktoré k jeho 
zneniu dostalo nielen od  obyvateľov, ale aj 
z  mestských častí. Poslanci Devínskej Novej 
Vsi sa na mimoriadnom zasadnutí zastupiteľ-
stva 17. apríla 2023 jednomyseľne zhodli, že 
podporia nový dokument a  s pripomienkami 
ho aj odsúhlasili. Jaroslava Kaňuchová Pátko-
vá uviedla, že je dôležité, aby mala Bratislava 
jednotnú parkovaciu politiku. „Nie je možné, 
aby platilo, čo ulica, to iné pravidlá,“ konšta-
tovala poslankyňa a dodala, že pre Devínsko-
novovešťanov by bolo v  konečnom dôsledku 
nevýhodné, ak by ich mestská časť celomest-
skú parkovaciu politiku odmietla. Za rizikový 
faktor však označila skutočnosť, že testovací-
mi zónami boli doteraz iba sídliská, ale ulice, 
na ktorých stoja rodinné domy, testovaním ne-
prešli. „Keďže niektoré z nich sú úzke, vytvoriť 
na  týchto uliciach oficiálne parkovacie miesto 
môže byť v  budúcnosti problémové,“ upozor-
nila. Poslanec Miroslav Antal, ktorý predsedá 
komisii dopravy, pripomenul, že Devínska 
Nová Ves má odsúhlasenú jednu parkovaciu 
zónu. „Na  základe analýz sme už v  minulom 
volebnom období vyhodnotili a  odsúhlasili, že 
pre Devínsku Novú Ves je jednoznačne najvý
hodnejšie vytvorenie jednej parkovacej zóny, 
do  ktorej sú navrhnuté konkrétne ulice – tie, 
ktoré sú v  správe hlavného mesta SR Bratisla
vy.“ Vzhľadom na  to, že v  zozname ulíc pri-
loženom k  VZN chýbala Vukovarská ulica, 
Devínska Nová Ves navrhla jej doplnenie. Ani 
jedna z pripomienok našej mestskej časti však 
nebola akceptovaná. Odmietnutie návrhu 
na doplnenie prílohy o úseky miestnych ciest 
vysvetlilo mesto tým, že nami navrhované 
úseky sú nezaradenými miestnymi komuni-
káciami. 

ČAS NA PRÍPRAVU
Obdobie, ktoré zostáva do  zavedenia celo-
mestskej parkovacej politiky v  Devínskej 
Novej Vsi, je potrebné využiť na  budovanie 
parkovacích miest. „Čo bude s  autami, ktoré 
zostanú mimo nároku na vyhradené parkova

cie miesto?“ položila rečnícku otázku na  za-
sadnutí zastupiteľstva poslankyňa Kaňuchová 
Pátková a konštatovala, že by bolo fajn, keby 
sa parkovacia politika v  Devínskej zaviedla 
až vtedy, keď budú k  dispozícii nové miesta 
na  parkovanie. Starosta Dárius Krajčír zdô-
razňuje, že cieľom našej mestskej časti je čo 
najviac urýchliť proces budovania parkova-
cích plôch, ideálne aj parkovacieho domu. 
Neskrýval preto spokojnosť, že koncom mája 
2023 sa podarilo samospráve Devínskej Novej 
Vsi úspešne zavŕšiť nákup štátnych pozemkov 
v správe Železníc Slovenskej republiky. „Teraz 
sa už môžeme sústrediť na prípravu projektu, 
ktorý bude riešiť parkovanie na novonadobud
nutých pozemkoch pri železničnej trati. Vy
hotovíme projektovú dokumentáciu, aby sme 
mohli čo najskôr vyčísliť náklady.“ Starosta 
uviedol, že hoci sme najlepšie hospodáriacou 
mestskou časťou, neznamená to, že by sme 
mali znášať náklady spojené s  celomestskou 
parkovacou politikou. „Financovanie výstavby 
parkovacích miest by malo byť kryté, či už sčas
ti, alebo celkovo z  rozpočtu hlavného mesta. 
Malo by platiť, že výdavky spojené s parkova
cou politikou a s budovaním parkovacích miest 
budú hradené práve z príjmu z parkovacej po
litiky – taký je prísľub primátora a predstavite
ľov hlavného mesta,“ uzavrel starosta Dárius 
Krajčír. 

Jana Martanovičová
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Vážení Devínskonovovešťania, 
leto je tu a s ním aj čas slnečných dní, prí

jem ných večerov, blížiacich sa prázdnin, 
osláv, dovoleniek, či hoci len pohodových po
sedení s priateľmi v teplom letnom podvečere 
v záhrade či na terase. Opäť sme v Devínskej 
Novej Vsi začali leto skvelými devínskono
voveskými hodmi s  bohatým programom, 
ktorý, verím, zabavil každého, a  pozitívna 
odozva nielen z celej Bratislavy, ale aj z náš
ho okolia nás veľmi potešila. Ešte viac sme sa 
potešili vydarenému počasiu na  Medziná
rodný deň detí, ktorý si užili naši najmenší 
a  naši dobrovoľní hasiči pripravili penovú 
párty, z  ktorej mali deti najväčšiu radosť. 
A  skvelým naladením na  leto bol tradičný 
Festival chorvátskej kultúry s nezabudnuteľ
ným Miroslavom Škorom. Rád by som ocenil 
najmä všetkých jednotlivcov a  organizácie, 
ktoré sa podieľali na týchto vydarených pod
ujatiach. A nielen na týchto, ale aj na mno
hých iných, ktoré v  Devínskej organizuje
me pravidelne a čakajú nás aj toto leto. Už 
najbližšie to bude oslava 100 rokov futbalu 
v našej Devínskej, na ktorú vás, Devínsko
novovešťania, pozývame, všetci ste vítaní! 
O  všetkých podujatiach a  programe počas 
leta vás budeme informovať aj na  strán
kach Devexu. Samozrejme, nielen kultúrou 
bude žiť naša mestská časť cez leto. Naďalej 
pokračujeme v  rozbehnutých projektoch, 
o ktorých vás pravidelne informujeme a bu
deme tak robiť ešte viac, pretože mnohé vaše 
podnety a pripomienky, ktoré si vypočujeme, 
v mnohom pomáhajú posúvať veci dopredu. 
Momentálne sa prerába a stavebne upravu
je Ulica 1. mája. Po náročných rokovaniach 
sme odkúpili pozemky pri železničnej trati 
a plánujeme ich využiť pre našu mestskú časť 
a na rozvojové projekty. Pokračujeme s na
šou Denovou v  skrášľovaní našej mestskej 
časti – na sídlisku lúčnymi kvetmi, ktoré nie
len potešia naše oko, ale aj prírodu, podobne 
s  výsadbou zelene, ktorá postupne pribúda 
v našej mestskej časti. Pre veľký úspech opäť 
plánujeme požičiavanie vodných bicyklov 
v letnej sezóne na našom rybníku. Pevne ve
rím, že najbližšie letné mesiace budú nielen 
pre Devínsku, ale aj pre každého Devínsko
novovešťana plné pekných chvíľ a  zážitkov. 
Prajem pekné leto celej Devínskej Novej Vsi 
a každému z vás, čitatelia Devexu.

Dárius Krajčír, starosta

INFOSERVIS

PRIPOMIENKOVANIE VÝSTAVBY 
V  katastrálnom území Devínskej Novej 
Vsi porastú nové bytové domy. V  blízkosti 
obchodného centra Glavica budú stáť 
kom plexy Stockerka a  Altum a  neďale-
ko nich, za  železničnou traťou, Rakyta. 
V  časti Kolónia pribudne Slnečný vrch 
a  Nová Devínska. Devínskonovovešťania 
majú možnosť pripomienkovať procesy, 
ktoré s prípravou výstavby súvisia. 
V  máji 2023 miestny úrad upozornil ve-
rejnosť na  viacero konaní – na  požiadav-
ky na  zadania územnoplánovacích štúdií, 
ale aj na  posudzovanie vplyvov na  životné 
prostredie týkajúce sa projektu Nová De-
vínska. Občania mali príležitosť vyjadriť sa 
do 7. júna 2023. „Konaní je v procese prípravy 
stavby niekoľko,“ vysvetlila predsedníčka ko-
misie výstavby a životného prostredia Bea-  
ta Janatová. Dodala, že občania, ktorých sa 
výstavba bezprostredne dotkne, teda vlast-
níci nehnuteľností susediacich s  budúcimi 
novými domami, budú účastníkmi konania 
a  v  rámci územného aj stavebného kona-
nia budú môcť pripomienkovať či namietať 
predložené návrhy projektov. „Keďže toto je 
už prenesený výkon štátnej správy, miestna 
časť dáva v  tejto fáze odborné stanovisko, 
avšak z úrovne komisie už zasiahnuť nemô
že,“ ozrejmila Beata Janatová, ktorá občanov 
vopred upozorňuje, že v  pripomienkovom 
konaní je zbytočné požadovať, aby bola vý-
stavba bytových domov nahradená výstav-
bou rodinných domov, pretože tieto bytové 
domy sú v súlade s platným územným plá-
nom. „Magistrát hlavného mesta Bratislavy 
podporuje výstavbu čo najvyšších bytových 
domov s čo najväčším počtom bytov v okra
jových častiach mesta. A práve jeho záväzné 
stanoviská – v  zmysle zákona sa vyjadruje 
obec, ktorou je v  Bratislave magistrát hlav
ného mesta –, sú v rozhodovacích procesoch 
podstatné. Keď magistrát vydá záväzné sta
novisko, na naše pripomienky sa môže, ale aj 
nemusí prihliadať,“ objasňuje predsedníčka 
komisie výstavby. Vedeniu MČ Devínskej 

Novej Vsi sa napriek opakovaným pokusom 
nepodarilo presadiť zmenu platného územ-
ného plánu. „Územný plán umožňuje in
vestorom v časti Slnečný vrch, teda aj v Novej 
Devínskej postaviť dokonca 11podlažné by
tové domy, preto som rada, že na naše nalie
hanie urobili ústupky a rozhodli sa pre maxi
málne 8podlažné bytové domy v časti Nová 
Devínska a 9podlažné na Slnečnom vrchu I, 
pričom tie vyššie domy budú stáť až v zadnej, 
nižšie položenej časti pozemku. Pri bytových 
domoch v Novej Devínskej, ktoré majú pria
mo susediť s  už existujúcimi rodinnými do
mami, akceptoval investor v priamom strete 
tri nadzemné podlažia, ktoré sa navýšia po
stupnými terasami, a zároveň posunul okraj 
bytových domov od rodinných domov o ďalšie 
metre.“ Investor deklaroval, že vyjde v ústre-
ty aj ďalším požiadavkám komisie. Prisľú-
bil, že na pozemky susediace s existujúcimi 
rodinnými domami vysadí vzrastlú zeleň, 
zaviazal sa vybudovať cyklochodníky po že-
lezničnú stanicu na  Kolónii a  riešiť vjazd 
a výjazd do priestorov bytového súboru sa-
mostatnými pripájacími pruhmi. „Ani vede
nie obce a ani členov komisie netešia rastúce 
požiadavky na  výstavbu bytových súborov, 
pretože v prvom rade by mala byť riešená in
fraštruktúra – doprava, občianska vybavenosť 
a pod. – a až následne bytové domy. Bohužiaľ, 
dnes sme svedkami presne opačného postupu, 
keď magistrát umožnil investorom požado
vať zmenu územného plánu aj v  oblastiach 
a  územiach, kde sa len nedávno buď vôbec, 
alebo len v  obmedzenom rozsahu umožňo
vala výstavba bytových domov. Túto situá
ciu potvrdzujú aj stále doručované zadania 
územnoplánovacích štúdií, o ktorých sú obča
nia informovaní,“ vysvetlila Beata Janatová. 
Samospráva pravidelne zverejňuje informá-
cie na úradnej tabuli mestskej časti, na we-
bovej stránke www.devinskanovaves.sk 
 a upozornenia a oznámenia nájdu občania 
aj v aplikácii Devínskej Novej Vsi. 

Jana Martanovičová

spevnených plôch, výsadby zelene, parkovej 
úpravy, záchytných parkovísk a vodozádrž-
ných opatrení. V  zmluve je ďalej uvedené, 
že účel nákupu nehnuteľností môže byť vý-
znamný aj z  hľadiska možnosti predávajú-
ceho vybudovať v tejto lokalite v budúcnosti 
terminál integrovanej osobnej prepravy. 
„Našou prioritou je zabezpečiť v  Devínskej 
Novej Vsi vybudovanie železničnej zastávky, 
čím sa zlepší dostupnosť železničnej prepra
vy pre obyvateľov našej mestskej časti. Ak 
by železnice z  rôznych dôvodov zastávku 
nemohli vybudovať na  pôvodne plánova
nom mieste pri Glavici, zostáva im zmluvne 

zaručená možnosť urobiť tak na pozemkoch, 
ktoré teraz prechádzajú do vlastníctva našej 
mestskej časti. Je to logický krok. Ak sa po
darí vybudovať na novonadobudnutých po
zemkoch parkovací dom, obyvatelia v  ňom 
budú môcť odstaviť svoje autá a  vďaka no
vej železničnej zastávke plynulo pokračovať 
v  ceste,“ vysvetlil dôvody Dárius Krajčír 
a  poukázal na  ďalší zmluvný záväzok naj-
menej 10 rokov nepreviesť vlastnícke právo 
nadobudnutých nehnuteľností na  iný sub-
jekt a  zachovať verejnoprospešný účel ich 
využívania.     
        Jana Martanovičová
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ŠKOLA HLAHOLIKY  
PRE DETI Z DEVÍNSKEJ
Devínska Nová Ves je domovom početnej 
chorvátskej národnostnej menšiny. Pros-
tredníctvom miestnych organizácií, spol-
kov a  združení už desaťročia podporuje 
rozvoj spolupráce s priateľmi v Chorvátsku; 
dlhoročné zmluvné partnerstvá spájajú 
našu mestskú časť s obcami Omišalj, Sveti 
Ilija a Preko. 30. mája 2023 sa starosta Dá-
rius Krajčír zúčastnil na Dni obce Omišalj, 
ktorá si pripomenula tri desiatky rokov 
úspešného samosprávneho fungovania. 

Slávnosť v  Omišalji poctil svojou účasťou 
prezident Chorvátskej republiky Zoran Mi-
lanović. Skonštatoval, že model decentrali-
zácie uspokojivo funguje najmä tam, kde je 
dostatok príležitostí a zdrojov. Tam, kde ich 
je nedostatok, mal by zasiahnuť štát a zabez-
pečiť rovnosť príležitostí. „Príliš málo ľudí 
v Záhrebe spravuje príliš veľa peňazí nespráv
nym spôsobom,“ zdôraznil. Jeho otvorené slo-
vá o tom, že veľký počet obcí nie je až takým 
problémom ako veľká fiškálna centralizácia, 
pripomenuli príbuznosť boľavých miest tak 
chorvátskych, ako aj slovenských samospráv. 
Spoločné témy, problémy a najmä skúsenos-
ti pri ich riešení sú na takýchto priateľských 
stretnutiach vždy vzácnym zdrojom inšpirá-
cie. „Osobitne ma zaujalo,“ povedal starosta 
Dárius Krajčír po  návrate z  Omišalju, „ako 
samosprávy v  Chorvátsku čerpajú európske 

peniaze na verejnoprospešné projekty, pretože 
ich vedia čerpať lepšie ako my na Slovensku. 
Nehovoriac už o príkladnom vzťahu k vlast
nej minulosti, ku  kultúre vrátane prístupu 
k oslave toho, že Omišalj je jedna z najstarších 
obcí v Chorvátsku.“ Dárius Krajčír ako bývalý 
študent školy hlaholiky, najstaršieho slovan-
ského písma, ktoré sa historicky najdlhšie 
udržalo práve v Chorvátsku, ďalej ocenil, že 
prezident Zoran Milanović na  oslave Dňa 
obce Omišalj citoval z tzv. Baščanskej ploče, 
listiny napísanej v  hlaholike, ktorou vtedaj-
ší panovník daroval pozemky obyvateľom 
ostrova Krk, aby ho mohli zveľaďovať. „To 
sú veci z histórie, nad ktorými by sme sa mali 
zamýšľať aj my, veď to, čo dnes máme, musel 
pred nami niekto vytvoriť, vybudovať. Prá
ve o tom sú naše Dni obce, ktoré v Devínskej 
Novej Vsi slávime po vzore chorvátskych obcí,“ 
pripomenul Dárius Krajčír. Starosta vidí aj 
nové možnosti na spoluprácu. „Chceme, aby 
deti zo základných škôl v  Devínskej Novej 
Vsi mohli počas leta opäť navštevovať školu 
hlaholiky. V septembri by sa malo uskutočniť 
podujatie na  zviditeľnenie kultúry Devínskej 
Novej Vsi prostredníctvom folklóru a domácej 
remeselnej výroby, prezentovať by sa mohli 
Turistická informačná kancelária, občianske 
združenia, dobrovoľní hasiči – ten priestor je 
naozaj veľký.“

Jana Martanovičová

PARTNERSTVÁ

Partnerská chorvátska 
obec Omišalj oslávila 

Deň obce
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Priatelia, aj vás trápi posadnutosť? 
Nemyslím teraz na  vášnivé zaujatie 

témou, ktorá človeka obohacuje. Povedz-
me ako kvantového fyzika vo švajčiar-
skom Cerne, keď pri urýchľovači častíc 
húta, ako vyrobiť antihmotu.  

Píšem o  posadnutosti, ktorá vyplýva 
zo zotrvačnosti ľudských postojov. Tie 
smerujú k  predsudkom, teda k  názo-
rom, ktoré nemienime opustiť. Chcete 
príklad? V Amerike 22. septembra 1862 
Abraham Lincoln jediným ťahom pera 
zrušil otroctvo. Lenže trvalo ďalších vyše 
sto rokov, kým sa belosi zbavili zakódo-
vaného predsudku, že každý černoch je 
zločinec. Len si spomeňte na film V žiari 
noci. V  malom južanskom mestečku sa 
odohrá vražda a polícia zatkne v čakár-
ni železničnej stanice černocha. Jasné, že 
je hneď podozrivý! Veď je černoch! Pri-
vedú ho do kancelárie miestneho šerifa. 
Tak čo, má náš negrík alibi? Kde sa motal 
v čase vraždy? Vtedy podozrivý (hral ho 
Sydney Poitier) vytiahne akési papiere 
a šerif zostane ako obarený: ten černoch 
je expert na vyšetrovanie vrážd!

Ale sú aj iné predsudky. Také, kto-
ré kedysi možno boli vtipné, ale čas ich 
obohral. Už len pripomínajú dávny hu-
mor a snažia sa ho prikrmovať v nových 
kombináciách fantázie. Uhádli ste, pí-
šem o sebe, o povesti, ktorá ma prehltla 
a  ja som sa stal jej obeťou. Obeťou vý-
myselníkov vytvárajúcich zo mňa bytosť 
s nadľudskými schopnosťami. 

Budem konkrétny: predstavte si fo-
tografiu kalifornskej borovice. Hrubý 
kmeň, množstvo konárov. A na každom 
z  nich vystrašený medveď. Možno dva-
násť macov čučiacich z  koruny stromu 
kamsi pod seba. Poviete si, čo sa to deje? 
Kto je v lese, žeby stádo baribalov hľada-
lo azyl na strome? Zavítal do Sierra Ne-
vady azda Tyrannosaurus rex? Ale kdeže! 
Pod fotografiou je nápis: Chuck Norris 
na hríboch. No neporazilo by vás? Mňa 
nemôže poraziť, lebo vraj infarkt sa bojí, 
že porazím ja jeho! Skrátka, musím tú 
posadnutosť strpieť.

Váš Chuck
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Prvé písomné zmienky o  futbale v  Devín-
skej Novej Vsi siahajú do  roku 1923, keď sa 
futbalový oddiel s  názvom ŠK Devínska 
Nová Ves začal zúčastňovať na  futbalových 
súťažiach. Približne v  rovnakom čase vzni-
kol v Devínskej Novej Vsi aj ďalší futbalový 
klub – Rudá hviezda DNV, za ktorý hrávali 
prevažne deti robotníkov. Začiatky futbalu 
v našej mestskej časti však poznačil nedosta-
tok hráčov aj funkcionárov a  obidva kluby 
čelili existenčným problémom. V roku 1927 
sa ŠK Devínska Nová Ves zmenil na Slovan 
Devínska Nová Ves, ale v  roku 1929 obidva 
devínskonovoveské kluby zanikajú. Začiat-
kom roka 1930 pričinením bývalých hráčov 
a  funkcionárov Rudej hviezdy prichádza 
na scénu nový klub – ŠK Slovan DNV, kto-
rý spojil hráčov z  dvoch bývalých družstiev 
do jedného, čím si získal podporu miestnych 
obchodníkov a živnostníkov. 

Po  kostrbatých začiatkoch sa tak futbal 
v  Devínskej Novej Vsi konečne zakorenil. 
Od  roku 1934 dosahoval tunajší ŠK naozaj 
pozoruhodné výsledky, čo vytvorilo pod-
mienky aj pre vznik dorasteneckého futba-
lového družstva ŠK Slovan DNV. To v  roku 
1938 patrilo medzi najlepšie dorastenecké 
družstvá západoslovenskej futbalovej župy. 
Úspechy tzv. veľkého futbalu inšpirovali aj 
devínskonovoveskú mládež, ktorá futbal 

hrávala po  svojom – na  lúkach s  bránkami 
z  kameňov a  s  takým počtom hráčov, aký 
sa nazbieral. V  jednotlivých štvrtiach obce 
dokonca vznikali aj reprezentačné jedenást-
ky ako napríklad Arabi na  Slovinci, Grbari 
či Lustigova jedenástka Na Mýte a v okolí aj 
Lukajova jedenástka (Šimkovičova v Zdolin-
ci). Amatérske tímy sa zúčastňovali najmä 
na  tzv. hodových turnajoch, na  ktoré sa im 
občas podarilo získať aj súpera z  Rakúska. 
Po týchto zápasoch zväčša nasledoval riadny 
futbalový zápas. 

V  rámci západného Slovenska si klub 
udržal svoju vysokú kvalitu aj počas 2. sve-
tovej vojny, keď sa premenoval na  Športový 
oddiel Hlinkovej gardy Devínska Nová Ves 
(ŠOHG). Po vojne začínali naši reprezentanti 
v novej západoslovenskej divízii s mužstvami 
Nitry, Pezinku, Topoľčian, Šale, Myjavy či 
ŠK Slovanu Bratislava B. Darilo sa aj doras-
tencom, ktorí v ročníku 1946 – 1947 bojovali 
o titul majstra Slovenska. Vo finále západnej 
skupiny však podľahli dorastu Trnavy, ktorý 
napokon vysnívaný titul získal. O  úspešné 
fungovanie klubu v  tomto období sa výraz-
nou mierou pričinil jeho dlhoročný predseda 
Jozef Schrek.

Devínskonoveský klub začal od roku 1949 
pôsobiť pod názvom Sokol DNV, ale táto 
zmena mu šťastie nepriniesla a klub postup-

ne zostúpil až na úroveň okresného preboru 
Bratislava-okolie. S  ďalším novým názvom 
TJ Lokomotíva DNV začal futbal v  Devín-
skej opäť sláviť úspechy. V  roku 1956 zvíťa-
zilo áčko v  juhozápadnej skupine krajského 
preboru a  darilo sa aj dorastu, ktorý postú-
pil do  dorasteneckej ligy. Popularita tohto 
krásneho športu v  Devínskej naďalej rástla 
a v rokoch 1987 – 1988 hralo v našej mestskej 
časti už 7 mužstiev (3 žiacke, 2 dorastenecké 
a 2 „dospelácke“). 

Aj v súčasnosti sa klubu darí. Aktuálne je 
naše áčko navrchu ligovej tabuľky. Mladí hrá-
či majú zatiaľ možnosť naberať hernú prax 
v mužskom futbale v B tíme, pričom úspeš-
ní reprezentanti budú mať otvorené dvere 
do  A  tímu. Klub sľubuje udržať tzv.  béčko 
dovtedy, kým bude mať tím dostatok hrá-
čov. V  spolupráci s  FKM Žraloci vyrastajú 
aj nové talenty v kategóriách U8 a U9 A a U9 
B. V Devínskej Novej Vsi ale iné staršie mlá-
dežnícke vekové kategórie chýbajú. To by sa 
malo časom zmeniť. Očakáva sa totiž, že ka-
tegória starších žiakov U15 by mohla pôsobiť 
pod FKM a mladší dorast U17 spolu so star-
ším dorastom U19 zasa priamo pod FCL.

„V  ostatných týždňoch intenzívne pracu
jeme na  tom, aby sme už od budúcej sezóny 
mali mladší dorast U17. Problém je, že ak sa 
nám aj postupne podarí obnoviť všetky vekové 
kategórie, dostaneme sa do situácie, že bude
me potrebovať viac tréningových plôch. Tie 
aktuálne chýbajú, a preto sa súčasne s rozvo
jom mládežníckeho futbalu snažíme presadiť 
aj vybudovanie väčšieho ihriska s  umelou 
trávou,“ hovorí o plánoch klubu manažér pre 
mládež Michal Galbo.

Z Grby na Vápencovú
Prvé futbalové ihrisko v  Devínskej Novej 
Vsi by ste dnes našli už len veľmi ťažko. Bolo 
na Grbe, v hornej časti dnešnej Ulice 1. mája. 
Neskôr ho premiestnili za novú obecnú ľudo-
vú školu, medzi Bridlicovú a Samovu ulicu. 
Postupujúca výstavba však futbalové ihrisko 
v roku 1934 vytlačila do priestoru, v ktorom 
sa dnes nachádza školské ihrisko, medzi Ko-
satcovú ulicu a základné školy na Ulici Ivana 
Bukovčana. Išlo pôvodne o  nerovný terén, 
ktorí futbaloví nadšenci počas dobrovoľných 
brigád upravili a neskôr aj oplotili. Využívalo 
sa nielen na zápasy, ale konali sa tam aj rôz-
ne spoločenské akcie až do roku 1964, keď sa 
futbalisti definitívne presunuli na Vápencovú 
ulicu. S prispením štátu si Devínskonovoveš-
ťania futbalové ihrisko vybudovali sami. 

Juraj Vedej

STO ROKOV EMÓCIÍ

22 hráčov uteká za loptou a snaží sa ju dopraviť do bránky súpera. 
Na prvý pohľad jednoduchá hra, no s každou ďalšou hrou láska k tomuto 
športu rastie, až napokon prerastie do vášne a stane sa náboženstvom. 
Futbal – šport, okolo ktorého sa točí život nejedné ho z nás.  
Šport, ktorý je súčasťou Devínskej Novej Vsi už 100 rokov.

ROZHOVORDEVÍNSKONOVOVESKÝ  FUTBAL
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Futbal vás sprevádza počas celého života. 
Pamätáte si ešte na jeho úplné začiatky?
Býval som v  uličke, ktorá smeruje na  most. 
Dole boli obrovské trávnaté lúky, na ktorých 
sme hrávali každý deň. Strojárska priemys-
lovka na vtedajšom Fajnorovom nábreží, kto-
rú som navštevoval, mala riaditeľa a  ten bol 
veľkým podporovateľom športu. Hrávali sme 
futbalové, hokejové aj stolnotenisové turnaje. 
Telesnú výchovu sme mávali na  petržalskej 
strane Starého mosta na ihrisku v Kovosmal-
te. Hospodárom tam bol otec Rumpík. Zo 
žiakov šiestich tried priemyslovky si vybral 
jedenástku, ktorá v zápasoch porážala slova-
nistickú mládež. Po skončení školy som nevi-
del zmysel v dochádzaní a začal som hrávať 
za  dorast, ktorý v  tom čase hrával doraste-
neckú ligu. 

Devínska mala v  tom čase veľmi úspešný 
dorastenecký tím. Aké úspechy sa s  muž-
stvom podarili?
Vyhrali sme okresnú a krajskú dorasteneckú 
ligu. O postup sme potom bojovali v Čalove, 

dnešnom Veľkom Mederi, kde sme dokázali 
zvíťaziť nad lepšie vybaveným a skúsenejším 
mužstvom. 

Z  dorastu ste postúpili rovno medzi mu-
žov?
Počas povinnej vojenskej služby som hrával 
v Dukle Brno. Tam sa nám podarilo dvakrát 
postúpiť a hrali sme o majstra Moravy. Finále 
Juhomoravského kraja sme hrali proti ligo-
vej Zbrojovke Brno, ktorú sme zdolali 4 : 0. 
Následne sme hrali proti Ostrave, ktorá bola 
majstrom Severomoravského kraja. Tam pro-
ti nám hrali československí reprezentanti Jiří 
Křižák, Zdeněk Stanco a  Miroslav Wiecek. 
Tréner mi vtedy sľúbil opušťák na  8 dní, ak 
nedostaneme 8 gólov. Prehrali sme 3 : 0 a ja 
som si užil 8 dní v Ostrave. 

Po  skončení povinnej vojenskej služby ste 
mali ponuky z  druholigových mužstiev 
v Brne a Handlovej. Vrátili ste sa však späť.
Áno, v  Handlovej som mal už pripravenú 
zmluvu. Doma sme však mali ťažké obdobie 

a rodina ma potrebovala viac. Navyše, hrávať 
futbal s priateľmi bolo oveľa väčšie potešenie. 
Chodili sme hrávať na Záhorie, západné Slo-
vensko, ale aj do Rakúska. 

Aké momenty vám počas hráčskej kariéry 
najviac utkveli v pamäti?
Jednoznačne najpamätnejší je pre mňa vôbec 
prvý zápas na novom štadióne na Vápencovej 
ulici. Hrali sme proti Marcheggu, ktorého 
hráči prišli do Devínskej najmodernejším au-
tobusom. Obliekli sme sa, nastúpili, odzneli 
hymny... Atmosféra bola úžasná, mladé Ra-
kúšanky v krojoch rozlievali slivovicu. 

Zápas ale nebol výnimočný len svojou at-
mosférou, boli ste autorom úvodného gólu, 
jediného, ktorý padol na  novootvorenom 
štadióne.
Hrával som rozohrávača a  strieľanie gólov 
nebola moja parketa. Mal som radšej kon-
takt s loptou, vedenie, kľučky – to bolo moje. 
No po chybnej rozohrávke brankára sa lop-
ta kotúľala mojím smerom a  ja som zacítil 
príležitosť. Rozbehol som sa a  vystrelil rov-
no do  hornej spojnice. V  tom okamihu ma 
však zrazil pravý obranca súpera a  gól som 
na vlastné oči nevidel. Zaujímavé je, že s fau-
lujúcim rakúskym hráčom som sa asi o  20 
rokov neskôr stretol u nášho vtedajšieho sta-
rostu a podali sme si ruky.

Aktívnu hráčsku kariéru ste ukončili vo 
veku 33 rokov. Futbal však z  vášho života 
nezmizol.
Hrávali sme rôzne turnaje ako starší páni, 
dokonca som si vyskúšal aj rolu trénera. 
Dobrým hráčom bol aj syn Milan, s ktorým 
dodnes sledujem v televízii zápasy. 

Mali ste možnosť prežiť osem desaťročí fut-
balu. Ako veľmi sa táto hra zmenila?
Nesmierne veľa robia dobré podmienky. Hr-
boľaté ihrisko, kopačky, lopta. Keď pred 50 
rokmi brankár vykopol loptu do  polovice 
ihriska, išlo o obrovský úspech. Dnes ihrisko 
pomaly prekopnete a lopte viete dať pomerne 
ľahko rotáciu. Iné je aj tempo. V  najlepších 
ligách sa hrá rýchlosťou, ktorá je priam ne-
uveriteľná. Dedinský futbal, to je zas o inom. 
Hráva sa často v strede ihriska. Tam je lopta 
a bojujú o ňu všetci hráči, často vidíme skôr 
silové súboje jeden na  jedného. Keď som ja 
nastúpil ako 15-ročný za dorast, tréner pove-
dal krídlam, aby sa pohybovali pozdĺž čiary 
na vzdialenosť maximálne 2 metre. Dnes je 
to moderný futbal a hrajú takto ligové muž-
stvá. 

Juraj Vedej

DAL SOM GÓL, ALE NEVIDEL SOM HO

Len ťažko by ste našli niekoho, kto vie o futbale v Devínskej Novej Vsi viac 
ako Milan Jeck. Syn železničiara, ktorý len nedávno dovŕšil úctyhodných 
83 rokov, na futbal nezanevrel ani po skončení kariéry a aj dnes ho môžete 
stretnúť počas domácich zápasov na tribúne nášho štadióna. Štadióna, 
ktorý pomáhal vlastnými rukami stavať, aby ho neskôr mohol pokrstiť 
prvým a doslova výstavným gólom – exportnou delovkou pod brvno. 

ROZHOVOR
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Devínska Nová Ves oslávi 17. júna 
ďalší významný míľnik svojej histó-
rie – 100  rokov futbalu. Organizátori 
sľubujú interaktívny program plný 
športových aktivít, histórie a  hudby. 
O pripravovanom podujatí sme sa roz-
právali s gestorom osláv Marekom Če-
chovičom z vedenia klubu Lokomotíva 
Devínska Nová Ves. 

Ako sa zrodila myšlienka osláv storočnice? 
Mať v mestskej časti 100 rokov futbal je úžas-
ná vec, ktorá si jednoducho zaslúži oslavu. 
Samozrejme, nie je to len o pôžitku, chceme 
túto udalosť využiť, aby sme sa poďakovali 
mnohým ľuďom, ktorí sa futbalu v Devínskej 
Novej Vsi venovali a obetovali mu veľa rokov 
zo svojho života. Aj vďaka nim tu futbal stále 
máme a darí sa mu. Naše áčko aktuálne bo-
juje o postup do 4. ligy. Je to mladé mužstvo 

a  má perspektívu. Vidia to aj ľudia, ktorých 
chodí na zápasy čoraz viac, a cítiť to aj na at-
mosfére na  štadióne. Samozrejme, fanúšikov 
by sa na  štadión zmestilo aj viac, máme ho 
pekný a veľký.

Program sľubuje veľkolepú oslavu. Koho 
chcete v sobotu 17. júna na Vápencovú pri-
lákať? 
V  klube chceme storočnicou vytvoriť osla-
vu futbalu ako takého. Na jednej strane nám 
záleží, aby sa tento šport dostal bližšie k de-
ťom, no nesmierne dôležité je tiež poďakovať 
sa tým, ktorí sa o rozvoj futbalu v Devínskej 
pričinili. Pokúsime sa teda prepojiť minulosť, 
súčasnosť a budúcnosť futbalu. Na storočnici 
predstavíme aj náš plán vytvoriť mladé doras-
tenecké mužstvo, ktoré vyplní ročníkovú me-
dzeru v žiackych mužstvách. Ak vieme vytvo-
riť vhodné podmienky, prečo by mali rodičia 
voziť deti na šport do inej časti mesta?

Musí byť náročné zladiť program pre všetky 
vekové ročníky. Koľko ľudí sa podieľa 
na príprave? 
Vo výbore sme len štyria – Robert Kačeňák, 
Štefan Janis, Michal Galbo a ja, čo je na klub 
málo. Máme však obrovskú podporu medzi 
dobrovoľnými usporiadateľmi, napríklad 
od Ivana Schreka či Dana Gábriga. Sú to ľu-
dia, ktorí nám dlhé roky pomáhajú a bez nich 
by sme to nezvládli. Nedá mi tiež nepoďako-
vať sa starostovi Dáriusovi Krajčírovi a miest-
nemu úradu za skvelý prístup a zabezpečenie 
osláv. Je to zohratý a skúsený kolektív.

Na čo sa v rámci osláv storočnice najviac te-
šíš ty? 
Ja? Podujatie predsa nie je pre mňa. S kolega-
mi z klubu nás najviac poteší, ak budú s osla-
vou spokojní ľudia a budeme mať pekné poča-
sie. Verím, že storočnicu futbalu si užijú všetci 
Devínskonovovešťania.                     Juraj Vedej

Prežite sto rokov za jeden deň

9.50 h Otvorenie osláv    

10.00 – 12.00 h Turnaj – prípravka U8 FCL DNV proti U8 PSC Pezinok.
U8 ŠK Slovan BA proti U8 MŠK Iskra Petržalka.

13.00 – 15.00 h Zábava pre deti futbalový terč, zorbing, kúzelník, DJ, maľovanie na tvár,  
sprievodné športové podujatia, súťaže

15.00 – 15.30 h Futbalový zápas starých pánov Internacionály DNV a Internacionály Slovan a Inter

15.00 – 15.30 h Z histórie futbalu v DNV Zaujímavosti poskytnú kronikár a historik mestskej časti. 

15.00 – 16.30 h Koncert, futbalová hymna  
FCL DNV  naživo

Zábavný koncert,  
účinkuje Festivalový orchester Bratislava. 

16.30 – 17.00 h Ocenenie priateľov futbalu Oficiálne poďakovanie dobrovoľníkom a funkcionárom  
za ich vklad do činnosti FCL.

18.00 – 23.00 h Slovensko-chorvátska zábava Účinkuje skupina DELIVERY. 
PROGRAM OSLÁV STOROČNICE  

FUTBALU V DEVÍNSKEJ NOVEJ VSI

DEVÍNSKONOVOVESKÝ  FUTBAL
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Bývalé futbalové 
ihrisko na Grbe 

okolo roku 1960 
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Len ma toč, k o l o t o č !
PRÍBEH

Ľubo Sečkár je hrdý na to, 
že je kolotočiar
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Odhoďte predsudky a vykašlite sa 
na všetky tie reči, v ktorých sa svet 
dedinských kolotočov občas ocitá 
v ponižujúcom pohľade neprajníkov. 
Partia okolo Elvíry Sečkárovej, ktorá 
vozí po Záhorí radosť deťom, ale 
aj dospelým, je totiž umiesená zo 
skutočnej človečiny!

Hody v Devínskej Novej Vsi. Kalendár preho-
dil list a ukázal stredu 17. mája. Prichádzajú! 
Karavany, maringotky a  ťahače s  nákladom 
kolotočov mierne víria prach na Vápencovej 
ulici a zaujímajú pozície na mieste, kam o tri 
dni, počas ktorých partia svalnatých mužov 
rozloží a  oživí techniku, budú prúdiť náv-
števníci. Od piatku totiž prepukne v Devín-
skej Las Vegas.

V sobotu sú v maringotke šéfky kolotočia-
rov dve ženy. Z okolia dolieha ruch atrakcií, 

výskot detí a vôňa cukrovej vaty. Elvíra Seč-
kárová kontroluje povolenie revízneho tech-
nika, účty za  zapojenie elektrického prúdu 
z rozvodov mestskej časti a periférne pritom 
vníma dcéru Denisu. Práve pri nej si vždy 
spomenie na pamäťovú stopu, ktorá v DNA 
koluje krvou rodu Sečkárovcov. Denisa spo-
čiatku odmietala predstavu spojiť svoj príbeh 
s  kolotočiarskym virvarom, túžila po  vlast-
nej ceste životom. Vyštudovala pedagogiku 
a  rozbehla sa po  iných koľajach – s  deťmi 
v  gajarskej materskej škole. Lenže vo chví-
ľach slnečných dní, keď rodina vyrazí brázdiť 
cesty Záhoria a obsadzovať dohodnuté parce-
ly na  hodoch a  obecných slávnostiach, ozve 
sa zakaždým čosi v  jej krvi. Volanie. „Otvo
rila si stánok s cukrovinkami a v lete chodie
va s nami,“ usmieva sa mama Elvíra a človek 
vtedy pochopí, ako všetko so všetkým súvisí. 
Uvedomí si, že nech sú cesty osudu akokoľ-
vek krivolaké a  my sa im aj vlastnou vôľou 
či privátnymi snami bránime, jednako nás 

vracajú ku koreňom. Na miesta, odkiaľ sme 
prišli, kde cítime zázemie a bezpečnú istotu. 

Ach, tie korene. Rieka času, ktorá v  spo-
mienkach dokáže tiecť aj do  minulosti, od-
náša Elvíru kamsi k  jej prarodičom, ktorí 
s kolotočmi začínali. V konských záprahoch 
ťahali svoje skromné „nádobíčko“ po  okolí 
Malaciek, neskôr, keď sa vystriedali gene-
rácie, kone nahradil traktor a  perimeter sa 
rozšíril. „Lenže konvoj s ansámblom našej zá
bavy šiel zúfalo pomaly, ani nie tridsiatkou,“ 
vynárajú sa Elvíre z pamäti obrazy dávnych 
čias, „to sme ako deti vždy vyskočili z marin
gotiek a  utekali popri nich.“ Jej otec v  zime 
pracoval v  malackých komunálnych služ-
bách, v  lete „kolotočoval“, matka sa starala 
o sedem detí. Tak plynul čas. Roky sa obuli 
do  kopýt, z  dievčatka sa stala mladá žena, 
do  ktorej sa, a  inak to sotva mohlo byť, za-
hľadel chlapec z  modranskej kolotočiarskej 
rodiny. „Naši rodičia boli kamaráti a poznali 
sa odjakživa. Oni „kolotočovali“ napríklad 



v Slovenskom Grobe, my v Gajaroch. Keď sme 
nemali žiadne hody, zavolali nás do Grobu, ak 
oni nemali obsadený termín, naši ich pozvali 
do Gajár. S budúcim manželom sme sa pozna
li už ako deti.“

Kolotočiarsky svet bol kedysi úzko prepo-
jený, jednotlivé partie sa pravidelne stretávali 
pod hlavičkou nitrianskeho Parku kultúry 
a oddychu, kde absolvovali skúšky z nových 
smerníc či školenia o bezpečnosti práce. Dve-
sto ľudí vo veľkej sále – jedna rodina. 

„Moji rodičia chodili celý život po  Záhorí: 
Zohor, Stupava, Záhorská Bystrica, Jabloňo
vé, Jakubov, Lozorno, Vysoká pri Morave... 
do  obce Závod nie, to už bol iný rajón, tam 
kraľoval pán Faltýnek. Hranice sme poznali 
a  vždy sme ich rešpektovali.“ Medzi jednot-
livými skupinami však vládla solidarita. Ak 
ktosi nemal akciu, vzali ho k sebe iní. V ča-
soch, keď rodiny vlastnili iba jeden či dva 
kolotoče, bolo vítaným oživeným, ak do de-
dinky dohrkotala oveľa bohatšia perepúť 
atrakcií. Lenže keď sa zrútili staré časy a na-
stala éra kapitalizmu, život tvorcov púťových 
radostí musel prepnúť na  vyšší prevodový 
stupeň. Sprísnela byrokracia, rozrástol sa 
počet kolotočov a  najmä – všetko zdraželo. 
„Môj manžel už v januári a vo februári podá

va žiadosti na účinkovanie do všetkých dedín, 
ktoré máme v rajóne. Ak získame súhlas, oslo
vujeme centrálu elektrární v Bratislave so žia
dosťou o  pripojenie k  elektrickým rozvodom 
v  každej dedine,“ Elvíra si pomáha prstami, 
keď vymenúva rituálne zvyklosti a  nevy-
hnutné povinnosti spojené s logikou ich pra-
covného života. V tej chvíli akoby ste sa ocitli 
na horskej dráhe a okolo vás sa mihali súhlas-
né stanoviská obecných úradov, opakované 
revízne a technické kontroly, zmluvy na krát-
kodobý odber elektrickej energie a ustavičné 
telefonovanie, urgovanie či prosíkanie mon-
térov, aby odborne zapojili prúd... Fúúú, Česi 
by povedali hlava jde z toho kolem... Cest la 
vie. Taký je život. Posúvať káru bláznivej ra-
dosti nebolo nikdy ľahké. V  časoch koloto-
čiarskeho praveku vŕzgala technika a všetko 
bolo ďaleko, dnes sa musí principál predierať  
lesmi papierov, štempľov a povolení. A ak to 
všetko máte, čakáte na rozhodnutie miestne-
ho farára, kedy vyhlási hody. V kalendárovo 
pohyblivých cirkevných sviatkoch ide o napí-
navé finále. „Všetky dátumy si držím v hlave 
a  v  kalendári, nič nerobím cez počítač,“ po-
chváli sa Elvíra a vytiahne spomienku na Zo-
hor. „Celý život tam chodíme na  hody počas 
druhého júlového týždňa. Prišiel však nový fa

rár a posunul ich termín o týždeň neskôr. Ľu
dia z toho mali mišmaš, hmm... lenže starosta 
posunul na týždeň, v ktorom sa hody vždy ko
nali, obecné slávnosti. A stala sa zvláštna vec. 
Zohorčania odmietli farárove kalendárové 
presuny a zo zvyku zotrvávajú na pôvodnom 
termíne hodov.“ Raz darmo, tradícia je tra-
dícia. Sečkárovci v čase farárových predstáv 
o hodoch nezarobili ani cent. Nik k nim ne-
prišiel. Odvtedy obsadzujú iba termín obec-
ných slávností. Lebo nič nie je smutnejšie ako 
prázdny retiazkový kolotoč, tiché strelnice 
a hudba pre nikoho.

V  Devínskej frčí ošiaľ hodov na  plné ob-
rátky! Tri dni nabité radosťou a  vzrušením. 
Elvíra vníma z  karavanu okolitú haravaru 
s  uspokojením. Len sa toč, kolotoč! Dážď, 
náš najväčší nepriateľ, dnes nehrozí, pomys-
lí si, ale v predstavách je už o krok ďalej. Vo 
chvíľach, keď sa hody skončia a muži začnú 
rozoberať techniku. Jej syn Ľubo si vtedy po-
vzdychne: „V  lete tvrdo pracujeme, staviame 
a  rozoberáme, presúvame sa ďalej, a  v  zime 
chodíme zarábať po  brigádach, takže celý 
rok sa nezastavíme. Veď z niečoho treba žiť.“ 
V  pohľade má pritom istotu, že nevyslovil 
nič, čo by bolo na smiech.

Juraj Mravec

Len ma toč, k o l o t o č !
ROZHOVOR

Sečkárovci sú v pohybe po celý rok.  
Práca kolotočiarov nie je  

prechádzkou ružovým sadom.
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ČO JE NOVÉ V DEVÍNSKEJ

34. ročník festivalu chorvátskej kul-
túry, ktorý sa uskutočnil 10. a 11. júna 
2023, zorganizovala bratislavská mest-
ská časť Devínska Nová Ves v  spoluprá-
ci s  Chorvátskym kultúrnym zväzom 
na  Slovensku a  s  finančným prispením 
Fondu na  podporu kultúry národnost-
ných menšín.

 Alexander Heina, veľvyslanec Chorvát-
skej republiky v SR
Tento festival je kultúrnou manifestá-

ciou chorvátskej menšiny na  Sloven-
sku. Chorvátčina, piesne, tance a  zvyky 
Chorvátov žijú aj po 500 rokoch vo vašich 
domovoch a  spoločenstvách, dbajte o  to, 
aby ste odovzdávali kultúrne tradície aj 
ďalším generáciám. Chorvátska vláda vám 
v tom bude pomáhať.

 Radoslav Jankovič, predseda Chorvát-
skeho kultúrneho zväzu na Slovensku
Ide o festival tradície a ja verím, že o rok sa 
tu stretneme na 35. ročníku.

 Dárius Krajčír, starosta Devínskej 
Novej Vsi
Nik nemá srdce ako my v Devínskej. Hovo-
rím obrazne a myslím tým nielen na kaž-
dého z  nás, ale aj na  náš bývalý kameňo-
lom v  tvare srdca. O  tom sú aj stretnutia 
Chorvátov a  Slovákov, máme obrovské 
srdce, sme Slovania a kultúra je podstatný 
prvok, ktorý nás spája. Kým bude žiť čo 
i  len jeden potomok Chorváta v  obciach 
na Slovensku či v Rakúsku, je šanca na naše 
rozvíjanie a prežitie.

Alenka Fríbertová, šťastná majiteľka vstu
penky na Škorov koncert, sa pohupuje v rytme 
piesní, tancuje a spieva Mirove texty! Ako dob
re, že s dcérou Dariou objavili v Devexe súťaž 
s tou pre nich najľahšou úlohou: doplniť chýba
júce slovko do konkrétnej interpretovej piesne. 
Cha! Veď ich takmer všetky poznajú, doma im 
Chorvát často vyhráva a vyspevuje z reproduk

torov. Ne dirajte mi ravnicu, to bola pieseň, 
ktorej názov bezchybne doplnili a potom už len 
čakali na žreb. A vyšlo to! 

„Som taká šťastná,“ chvela sa dojatím Alen
ka, „milujem chorvátske piesne, hoci nemám 
predkov z  Dalmácie, skrátka, ja som tu dnes 
nemohla chýbať“.

Juraj Mravec a red.
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Dážď stíchol podľa nebeskej dramaturgie 
a  vzduch nabitý energiou vzdialených hrme
ní pripravil dobrej stovke divákov osviežujúce 
porcie pre výkriky nadšenia. Farská záhrada 
v Devínskej praská v predvečer 34. ročníka fes
tivalu chorvátskej kultúry vo švíkoch. Na  pó
dium prichádza Miroslav Škoro. Komplexný 
šoumen v trojjedinej podobe speváka, skladate
ľa a textára okamžite vtiahne publikum do sve
ta šarmu, vtipu a chytľavých melódií, ktorými 
vyčarí dokonalú ilúziu o krajine, z ktorej pod 
Sandberg prišiel. Rytmus a melódie jeho pies
ní – odrazu sme kdesi pri Jadrane a v nohách 
cítime struny tambury. 

„Je dobré, že niekde v  Bratislave sa hovorí 
po chorvátsky a že tu ľudia nezabúdajú na svo
je korene...“ hodí noblesu do  publika a  doko
nalý večer vygraduje do  nálad najrôznejších 
podôb. Spieva veselo i clivo, podobenstvá lásky 
k  ženám i  vo vzťahu k  domovine pochodujú 
z javiska priamo do našich sŕdc.

ROZHOVOR34. FESTIVAL CHORVÁTSKEJ KULTÚRY
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Prednostka miestneho úradu 
Mária Koprdová a starosta 
Dárius Krajčír v tradičných 
devínskonovoveských krojoch. 
Jednoducho neodolali.

 06/202310  06/2023

Kiša više nije padala



Keď príde ten čas, človek si už nevyberie. Zbalí kufre a poberie sa do inej dimenzie. Tam, kde 
ho už nič nebolí, netrápi a nenaštve. Ktovie... Ak by aj jestvoval taký svet, milimetrík smútku 
za týmto naším, pozemským, na ktorý sme si už privykli a ktorý nebol vôbec jednoduchý, by 
sme možno aj napriek všetkému cítili. Lebo nebolo všetko iba na prd. Predovšetkým tu voňala 
láska vo všetkých obmenách. Lego zachytil jej feromónový ošiaľ, keď schytil do rúk fotoaparát. 
Cvak, cvak, prásk, prásk... Stálo to za to! Svetlo, clona, dĺžka expozície, statív, blesk. Ak milujete 
zastavovať okamihy, stáva sa z vás Houdiny či Copperfield, skrátka, čarujete s časom. Ľudí na fo-
tografiách robíte nesmrteľnými. Zdá sa vám, že je to jednoduché?  Nemáte pravdu. Aby ste to 
dokázali, musí sa odohrať istý zázračný proces, na ktorý nestačí ani pohotový reflex, ani umenie 
zvládnuť techniku. Čo teda ešte potrebujete? Srdce a cit? Určite, ale ani vďaka tejto rozšírenej 
kombinácii stále nemáte vyhraté, pretože to, čo je kľúčové, sa volá vášeň. Nielen chvíľková, ale 
sústavná. Vášeň trvajúca desaťročia, celý život. Vášeň, ktorú živí zvedavosť. Iba ona dokáže bú-
rať hradby únavy, letargie a zbavovať človeka protivnej márnomyseľnosti. To zvedavosť v Legovi 
neustále prikrmovala vášeň. Ostatné mal ohmatané, zvyšok bola brnkačka. Atmosféra noblesy 
vo viedenskom Opernbale, filmové hviezdy v Cannes či vojnou zdevastovaný Vukovar boli už 
iba kulisy, ktorými prešla Legova zvedavosť. Ona totiž zanecháva v čase tú najzreteľnejšiu stopu. 
 Tisíce políčok fotografických filmov, terabajty dát v hardiskoch s archívom digitálnych záberov, 
ono svedectvo o svete a ľuďoch zaznamenané cez objektívy a sietnicu Legovho oka budú pred-
stavovať materiálny výsledok práve jeho zvedavosti. A ten vieme hodnotiť, selektovať, uchovať 
a rozdávať ďalej. Je to ako s filmami Charlieho Chaplina alebo s básňami Lawrencea Ferlinghet-
tiho. Ich talent, vášeň a umenie nezomrú, ak sa zvedavosť prenesie aj na nás a my, poháňaní 
túžbou, objavíme obrazové a myšlienkové svety, ktoré nám zanechali.
Dovidenia, Peťo Leginský!

Tvoj kamarát Ďuri Mravec

Au revoir, Lego!
1952 – 2023

Jakub Ondejka je mladík, akého stretnete 
bežne na ulici. No to, čo dokáže so struno-
vým nástrojom tambura, až také bežné nie 
je. Zvuky, ktoré na  ňom vylúdi, vás totiž 
okamžite „teleportujú“ k Jadranu. Ide o po-
dobný mysteriózny jav, ako keď Waldemar 
Matuška spustí z rádia Sbohem, lásko, nech 
mě jít... a vy sa vraciate do rokov mládí.

Hráš alebo brnkáš?
Haha, táto otázka ma vždy pobaví, pretože 
na  tamburu sa hrá s  brnkadlom, a  teda sa 
na ňu brnká. 
Sú zvuky hudobných nástrojov, ktoré, ak sa 
rozozvučia, okamžite spájajú poslucháčov 
s  určitým prostredím. Gajdy – to je Škót-
sko, didgeridoo nás prepojí s  domorodým 
obyvateľstvom Austrálie, tambura evokuje 

predstavu Dal-
mácie, borovíc, 
skál a speneného 
príboja mora. 
Premýšľal si, 
prečo je to tak? 
Zvuk tambury je 
niečo také špeci-
fické a krásne, že 
mne osobne sa to 
okamžite a  vždy 
spája s  Chorvát-
skom. Vysvet-
liť to asi úplne 
neviem, keďže 
do  Chorvátska 

chodím, odkedy si pamätám, a  mám to 
v sebe už takto automaticky. Tambura je pre 
mňa Chorvátsko.
Čo ťa zlákalo na hru na tento štvorstrunový 
hudobný nástroj?
Tambura ako taká nemá spravidla 4 struny, 
tie má tzv. samica, no na  tambury ma zlá-
kala moja učiteľka gitary Terka Mardiako-
vá, za  slobodna Balážová, ktorú som najprv 
vysmial, keď mi položila otázku, či by som 
si nechcel vyskúšať takú malú chorvátsku 
gitarku. Smiech ma ale veľmi rýchlo prešiel 
a neľutujem!
Hral si predtým na gitare? To by bolo logic-
ké, nie?
Jasné, cez gitaru som sa dostal aj k tambure 
a drží ma to dodnes. Krásnych 18 rokov. 
Názov tambura je odvodený od  perzského 

tanbur. Cítiš sa byť pri hre tak trochu ces-
tovateľom v exotických zvukových frekven-
ciách?
Neviem, či by som to nazval cestovaním 
v  exotických zvukových frekvenciách, ale 
minimálne sa v  tej chvíli vždy presuniem 
niekde na  pláž do  Chorvátska. A  to nemu-
sím ani hrať, stačí, keď som na akcii, kde hrá 
chorvátska kapela/hudba, a veľmi ma teší, že 
takéto akcie sú aj tu u nás, či už v Devínskej, 
alebo v jej okolí. 
Ako dlho ti trvalo, kým sa tambura stala 
súčasťou tvojho tela?
Neviem povedať presný čas, no viem, že to 
bola chvíľka. Pomohli tomu, samozrejme, aj 
kolektív a  partia, v  ktorej sme sa spolu uči-
li a  dostávali sa tambure hlbšie pod kožu, 
spoznávali sme sa navzájom, a mám z tohto 
obdobia dodnes nejedno priateľstvo na  celý 
život. 
Trúfol by si si vystupovať povedzme v  or-
chestri Gorana Bregoviča? Majú mladí čle-
novia súborov – tamburáši – takéto sny?
Trúfol, prečo nie? Ak by som dostal noty 
v  dostatočnom predstihu pred koncertom, 
nacvičil by som :). Či majú mladí tamburáši 
takéto sny neviem, musíte sa ich opýtať. Mne 
bude celkom stačiť, ak môj Črip, folklórny 
súbor, v ktorom som vyrástol, bude ďalej fun-
govať, budeme organizovať aspoň to málo, čo 
sa nám darí doteraz, a  aspoň jeho hudobná 
zložka bude môcť reprezentovať nás a  našu 
Devínsku vo svete. 

Juraj Mravec

Jakub je tamburáš
34. FESTIVAL CHORVÁTSKEJ KULTÚRY
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Jakub (na obrázku vľavo) 
so svojou partiou Črip

11 06/2023
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Juraj Karolus je schopný 
na jednom takomto modeli 

lode pracovať aj 2 roky
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Ak by sme hľadali prototyp vášnivého modelára, Juraj 
Karolus by bol nepochybne jedným z  najhorúcej-
ších kandidátov na  tento titul. Modelárstvu sa ve-
nuje prakticky od malička a na konte má viac ako 

20 vlastných modelov skutočných lodí. Vyrába si ich úplne 
sám. Od konštrukcie cez motory až po tie najmenšie detai-
ly, vďaka ktorým maketa lode vyzerá ako originál. Náročný 
koníček si vyžaduje zvládnuť niekoľko remesiel a vyznať sa aj 
v materiáloch, ktoré modelár používa. Na jednej lodi pracuje 
Juraj aj dva roky, kým ju spustí na vodu a vyskúša pohon. 

„Ako decká sme sa chceli hrať, no nebolo s čím. Musela nám 
stačiť fantázia a neskôr šikovnosť, aby sme si hračky vyrobili. 
Začínal som v modelárskom krúžku, kde som dostal základy 
a spoznal som rôzne modelárske techniky, no veľmi rýchlo som 
zistil, že tam sa už viac nenaučím,“ spomína na  svoje mo-
delárske začiatky Juraj Karolus. „Dlho som robil sám a dlho 
aj nič, kým sme mali mladú rodinu. Neskôr, keď už boli deti 
staršie, dostal som sa medzi modelárov. Stretávali sme sa, vy
mieňali si poznatky a organizovali súťaže. Pred Nežnou revo
lúciou a tesne po nej bolo materiálov málo a možnosti obme
dzené, ale za ostatných 20 rokov sa to výrazne zmenilo. Dnes 
je však problém s mladou generáciou, ktorá nemá trpezlivosť 
na takýto náročný koníček,“ vysvetľuje Juraj Karolus. 

Skúseného modelára láka návrat 
v čase 
Hoci mnohé súčasné modely lodí majú už elektrický po-
hon, pre skúseného modelára je okrem plachetnice najväč-
šou výzvou loď poháňaná parou. Slovákov, ktorí sami zo-
strojili parník s  vlastným parným strojom, by ste spočítali 
na prstoch dvoch rúk. Juraj má vo svojej zbierke až tri takéto 
kusy a pred sebou najväčší modelársky sen – vytvoriť mo-
del parníka, aký sa kedysi plavil po slávnej rieke Mississippi. 
Rád by ním rozšíril svoju už aj tak rozsiahlu zbierku, v ktorej 
sú okrem lodí aj ponorky, autá, lietadlá, tanky a iná vojenská 
technika. Mnohé Jurajove výtvory boli alebo sú stále funkč-
né. So  svojimi modelmi lodí dokonca dvakrát získal titul 
majstra Slovenska. Vyrobené makety však zo zásady nepre-
dáva, láska, trpezlivosť a čas, ktoré do nich vložil, majú pre 
Juraja nevyčísliteľnú hodnotu. 

Modelári sa predvedú  
na devínskonovoveskom Rybníku 
Jeden z  parníkov Juraj Karolusa, ale aj niekoľko jeho ďal-
ších unikátnych modelov budú môcť obyvatelia Devínskej 
a návštevníci našej mestskej časti už čoskoro vidieť na hla-
dine vodnej nádrže Mlynská, známej ako Rybník, kde sa 
v  sobotu 17. júna 2023 od  10.00 do  17.00 hod. uskutoční  
DEVÍNSKONOVOVESKÝ FENDER, dnes už pomerne 
vzácne stretnutie modelárov a ich priaznivcov. 

 Juraj Vedej

Modelár Juraj KarolusJuraj Karolus svoje diela nepredáva, 

cena by sa nedala vyčísliť
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Muž s pamäťou slona je pedant. 
Na stretnutie si dôsledne pripraví 
poznámky z hĺbky minulosti 
Devínskej Novej Vsi, a keď zapnem 
diktafón, spustí monológ v kadencii 
guľometnej paľby.

K holičovi som ako dieťa chodil ku Kroupovi. 
Pedantný človek s holou hlavou mal prevádz-
ku na  Istrijskej oproti dnešnému pneuservi-
su. Šmidlikal iba nožnicami, kdeže mašinky 
a strojčeky, to kedysi nebolo. Holil aj pánov, 
pekne s penou. Britvu si brúsil na koži, šmyk-
-šmyk ťahavým pohybom, a voňavú penu si 
z  tej britvy utieral do  rukáva. Mal tovariša, 
akéhosi Máčaya. Kroupa pochádzal z Moravy 
a pôvodne bol huslistom. To bolo niečo! Ide-

te k  holičovi a  obsluhuje vás umelec! Ostri-
hanie ma stálo korunu. Jeho dcéra Božka sa 
v miestnosti obracala ako kaderníčka, v kúte 
trónilo pľuvátko a rádio hralo dobové šlágre. 
V obci bol ešte iný holič – Jožko Slovinec, ten 
si svoj kumbál otvoril v dome pekára Fošnára 
na  Trojici. Vychovával učňov, dodnes si pa-
mätám ich mená: Edo Klas a Rudo Vavrovič. 
Boli tiež šikovní, ale Kroupa bol Kroupa!

Všetko odvial čas. Aj prevádzky či výrob-
ne, ktoré zamestnávali množstvo ľudí. Zni-
čilo ich znárodnenie. A  pritom atmosféra, 
ktorou dýchali, bola úžasná. Napríklad mly-
ny – boli tu dva, už nestoja. Jeden mlel múku 
v  polimlýne na  miestach dnešnej Karpatie, 
druhý stál bližšie, pri staničnom viadukte, 
a  patril Engelhartovi. Na  pozemkoch Pau-
línskych (Opletalova ulica) sa pestoval Ame
rikán, špeciálny druh viniča, a  firma Agro-
frucht (sídlila v dnešnom Múzeu Chorvátov 
na Slovensku) pod vedením pána Záreckého 
distribuovala zozbieranú zeleninu zo Záhoria 
na všetky strany sveta.

Hneď vedľa stála moderná vývarovňa 
pána Michnaja, kde ľudia chodievali na  po-

lievočku, na  obedy, a  všetko tam rozvonia-
valo. Povyše, vedľa fary (dnešná veterinárna 
ambulancia) pracoval lekár Frídlender, Žid, 
ktorého v  tisícdeväťstoštyridsiatom druhom 
aj s  celou rodinou odviezli do  koncentráku. 
Nahradil ho doktor Benko, potom Fridrich 
Belúch.

Rodina Kronauerovcov z  časti Na  vŕšku 
obhospodarovala lov rýb na rieke od Devína 
po Záhorskú Ves. Ako deti sme čakali, kedy 
budú zaťahovať siete, a  potom sme utekali 
s  misami alebo s  kabelami, aby nám zadar-
mo nejaký úlovok dali. Usmiali sa, hodili 
nám pár rýb a zakričali: A už utekajte. Paľo 
Kronauer s  bratmi Františkom, Jánom, Mi-
kulášom a  najmladším Petrom, všetci chy-
tali. V  tisícdeväťstopäťdesiatom prvom azda 
poslednýkrát. V  tom istom roku sa usku-
točňoval na  vlnách Moravy Hargašov me-
moriál – preteky skifov, športových kajakov, 
z Devínskej do  lodenice v Karlovej Vsi. Keď 
sa hranice uzavreli a  obohnali ich drôtmi, 
opona padla a zábava sa skončila. 

Monológ Vlada Klepocha  
zaznamenal Juraj Mravec.

Vlado Klepoch 
V chodbách času
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MIESTNY ÚRAD MESTSKÁ 
ČASŤ BRATISLAVA-DEVÍNSKA 
NOVÁ VES
Novoveská 17/A, 843 10 Brati-
slava-Devínska Nová Ves
www.devinskanovaves.sk

17. 6. 2023 od 10.00 do 16.00 h
DEVÍNSKONOVOVESKÝ 
FENDER
Nultý ročník priateľského 
stretnutia majiteľov RC modelov 
lodí a parníkov s elektrickým 
pohonom a nadšencov lodného 
RC modelárstva. 
Organizátor: Model Boats Slo-
vensko a MČ Devínska Nová Ves 
Miesto: vodná nádrž Mlynská

30. 6. 2023 o 15.00 h
HURÁ NA PRÁZDNINY
Príďte s nami osláviť koniec 
školského roka a odštartovať 
prázdniny na obľúbenom podu-
jatí so sprievodným programom.
Miesto: areál ZŠ I. Bukovčana

3. 7. 2023 od 8.00 do 17.00 h 
7. 8. 2023 od 8.00 do 17.00 h
ZBIERKA TRVANLIVÝCH 
POTRAVÍN A HYGIENICKÝCH 
POTRIEB
Miesto: miestny úrad 
 
Zmena programu vyhradená, 
bližšie informácie na webe 
 mestskej časti. 

ISTRA CENTRUM
Hradištná 43, 
841 07 Bratislava- 
-Devínska Nová Ves
Tel.: 02/64 77 00 33
info@istracentrum.sk
www.istracentrum.sk

18. 6. 2023 o 17.00 h
ŠAŠARÁDA
Detská divadelná scéna, účinku-
je Divadlo Bum Bác.
Vstupné: 3 €
Miesto: veľká sála Istra Centra

22. 6. 2023 o 16.00 h
GALAVEČER TC ELEGANZA
Miesto: veľká sála Istra Centra 
Bližšie informácie na  
www.eleganza.sk.

KULTÚRNE LETO 
Podvečery s komornou hudbou 
v júli a v auguste v chorvátskom 
múzeu, detské divadielka a letné 
kino na nádvorí knižnice.
 

MÚZEUM KULTÚRY 
CHORVÁTOV 
NA SLOVENSKU

Istrijská 68, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves 
Mail: andrej.solar@snm.sk
www.snm.sk/mkchs
Otvorené:
Utorok – piatok od 11.00 
do 17.00 h
Sobota – nedeľa od 12.00 
do 17.00 h

Od 29. 5. 2023 do 14. 6. 2023 
VÝSTAVA PRÁC ŽIAKOV 
VÝTVARNÉHO ODBORU ZUŠ 
Práce mladých umelcov budú 
pre verejnosť prístupné  
do 14. 6. 2023.

Do 23. 6. 2023
100 ROKOV TAMBURICE  
NA NAŠOM ÚZEMÍ  
Výstava hudobných nástrojov 
populárnych hlavne v regió-
noch severného Chorvátska, 
ktoré si našli svojich tambu-
rášov aj v Devínskej Novej Vsi. 

TURISTICKÁ 
INFORMAČNÁ 
KANCELÁRIA 

Istrijská 49, 841 07 Bratislava- 
-Devínska Nová Ves
E-mail: info@tikdnv.sk
www.tikdnv.sk
Otvorené: pondelok – nedeľa  
od 10.00 h do 18.00 h

POŽIČOVŇA BICYKLOV 
Otvorené: pondelok – nedeľa  
od 10.00 h do 18.00 h

 EKOCENTRUM – TIK DNV
Vzdelávacie programy, výučba 
po dohode s lektorkou Natáliou 
Lipovou na adrese  
ekocentrumdnv@gmail.com. 

OZ GAUDETE DNV – CHARITA 
DNV
Istrijská 15, 841 07 Bratislava- 
-Devínska Nová Ves 
E-mail: charitadnv@gmail.com
www.devinska.fara.sk

24. 6. 2023 od 10.00 do 12.00 h
ZÓNA BEZ PEŇAZÍ
Miesto: F-Centrum, Istrijská 4  
(vo dvore)
 
FARNOSŤ – DEVÍNSKA NOVÁ 
VES
Istrijská 15, 841 07 Bratislava- 
-Devínska Nová Ves 

E-mail: fara.devinska@gmail.com
www.devinska.fara.sk

18. 6. 2023 od 16.00 h
DEŇ FARNOSTI
Orchester FOR BRATISLAVA, 
orchester ISTROPOLIS CONCERT 
BAND, detský dychový orchester 
ISTROPOLITANČEK
Pivnica F-Centra: Útočisko pre 
deti bez domova v Keni – prezen-
tácia Timoteja Mikluščáka
Nádvorie F-Centra: maľovanie 
na tvár, súťaže pre deti, občer-
stvenie 
Miesto: F-Centrum, Istrijská 4  
(vo dvore)
 
OZ ICHTYS
Š. Králika 1, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves
E-mail: ozichtys@gmail.com
www.ozichtys.sk
Klub môžete navštíviť:
Utorok:  16.00 – 19.30 h
Streda:  15.00 – 17.00 h; 17.30 – 
19.30 h (dievčenský klub)
Štvrtok:  15.30 – 17.30 h; 18.00 – 
20.00 h (chlapčenský klub)

18. 6. 2023 od 14.00 do 18.00 h
DEŇ OTCOV S DEŤMI
Program pre rodičov a deti pri 
príležitosti Dňa otcov.
Miesto: Štefana Králika 1

ZÁKLADNÁ  
UMELECKÁ  
ŠKOLA 

Istrijská 22, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves
E-mail: zusistrijska@ba.netlab.sk
www.zusistrijska.bratislava.sk

13. 6. 2023 o 18.00 h
NEVŠEDNÝ DEŇ V ŠKOLE
Hudobno-dramatické predsta-
venie.
Miesto: veľká sála Istra Centra

14. 6. 2023 o 18.00 h
ABSOLVENSTKÝ KONCERT
Miesto: Koncertná sála J. Zúbko-
vej v ZUŠ

18. 6. 2023 o 16.00 h
PROMENÁDNY KONCERT 
DYCHOVÝCH ORCHESTROV
Istropolis concert band a FOR 
Bratislava
Miesto: Farské centrum, Istrijská 4

26. 6. 2023 o 14.00 h, o 15.00 h, 
o 16.00 h
DETI HRAJÚ DEŤOM
Miesto: ZUŠ, Istrijská 22

DENOVA
M. Pišúta 5, 841 07 Bratislava-
-Devínska Nová Ves
E-mail: denova@denova.sk
www.denova.sk

1. 7. 2023 od 8.00 do 12.00 h
BAZÁR – DAJME VECIAM 
DRUHÚ ŠANCU
Zber použitých predmetov z do-
mácností, ktoré budú následne 
bezplatne ponúknuté obča-
nom  prostredníctvom webovej 
stránky www.denova.sk  alebo 
organizáciám v rámci sociálnej 
siete.

ROZMIESTNENIE 
VEĽKOKAPACITNÝCH 
KONTAJNEROV
13. 6. – 15. 6. 2023
J. Smreka 10 – 12, Rybník, Na Vy-
hliadke

20. 6. – 22. 6. 2023
I. Bukovčana 2 – 8, križovatka 
Novoveská a J. Poničana,
Eisnerova 19 – 21

HARMONOGRAM KOSENIA
od 7.00 do 15.30 h
12. 6. – 16. 6. 2023
J. Smreka, P. Horova, Zavadilova,
Š. Králika, Dendropark, 
 Pod Lipovým – nad poštou

19. 6. – 23. 6. 2023
Pod Lipovým, Pieskovcová,  
Podhorská, Slovinec, Na Skale,
Prímoravská, Na Hriadkach,
Mlynská, kostolný kopec, 
Na Kaštieli

26. 5. – 30. 6. 2023
Kolónia

FUTBALOVÝ KLUB 
LOKOMOTÍVA 
DEVÍNSKA NOVÁ 
VES 

www.fcldnv.sk

17. 6. 2023
100 ROKOV FUTBALU 
V DEVÍNSKEJ
Miesto: Futbalový štadión,  
Vápencová ul.

18. 6. 2023 od 18.00 h 
LOKOMOTIVA DNV A –  
FK DANUBIA VEĽKÝ BIEL  
(30. KOLO)
Miesto: športový areál Devínska 
Nová Ves

ROZHOVORINFOSERVIS 15 06/2023
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Na kúpu bytu v Stockerke vám stačí iba 10 % 

z ceny bytu. Zvyšných 90 % prefinancujete 

hypotékou až po kolaudácii.

Stačí vám 10 %
a bývate vo svojom 

www.stockerka.sk

Eisnerova
Kostol

Pošta Základná

škola

Lidl
Tesco
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Devínska
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